
№ 17 (92), КАСТРЫЧНІК 2009 ГОДА

Аб’явА
•	 Каб	 атрымліваць	 кож-

ны	 нумар	 газеты	 «Гасцінец»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым	
–	зрабіце	бесплатную	падпіску.

•	 Рэдакцыя	 “Гасцінец”	
змяшчае	 бясплатныя	 абвесткі	
чытачоў	 выдання.	 Дзеля	 раз-
мяшчэння	 абвесткі	 запоўніце	
купон	або	патэлефануйце	ў	рэ-
дакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	
правы	спажыўца,	працаўніка,	то	
даем	 эфектыўныя	 парады	 па	
абароне	права	і	пошуку	бясплат-
ных	юрыстаў.	 Звяртайцеся	 на	
адрас:	 Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чац-
вер	з	16	да	18,	або	на	тэлефоны	
газеты	«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	 або	 іх	 набыць	 звяр-
тайцеся	 на	 адрас:	 Гарадок,	
вул.	Галіцкага	д.16	кв.2	ў	кожны	
аўторак	і	чацвер	з	16	да	18,	або	на	
тэлефоны	газеты	«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	 –	 нашая	 падзяка.	
Словам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Амерыка – адзіная 
ў свеце нацыя 
ідэалістаў.

вудро вільсан.
Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

Надыход халадоў прывёў да 
ўключэння цэнтралізавага ацяплення 
дамоў у Гарадку, але жыхары чакаюць і 
гарачай вады. 

З 9 кастрычніка пачалі падаваць цяпло 
ў дамы жыхароў Гарадка. Плюсавая тэм-
пература і не лепшы стан эканомікі вы-
мушаюць улады эканоміць на паліўных 
рэсурсах. Калі з ледзь цёплым станам 
батарэй шчэ магчыма змірыцца, бо 
ўсё такі шчэ не маразы ды і большасць 
гаспадароў аплачваюць рэальную коль-
касць цяпла праз лічыльнікі, то з гарачай 
вадой сітуацыя іншая.

У свой час урад забарніў выкары-
станне замежных лічыльнікаў гарачай 
вады, якія рэагуюць толькі на ваду, 
якая нагрэта звыш 50 градусаў. Пры 
такіх лічыльніках амаль увесь час быў 
бы нуль спажывання гарачай вады. Але 
ўлады пайшлі па лініі «акалпачвання» 
спажыўцоў, прадаючы толькі звычайныя 
лічыльнікі аб’ёму праходжання вады без 
уліку яе тэмпературы. Вось і круціцца 
лічыльнік гарачай вады, калі вада толькі 
летняя або наогул халодная. Гэта выгад-
на камунальнікам, выгадна уладам.  Ка-
мунальныя ж паслугі ў нас жа часткова 
датуюцца з бюджэта і чым менш пайшло 
рэсурсаў на «гарачую» ваду, тым больш 
застаецца фінансаў на іншыя патрэбы ( 
прэміі,  адпачынкі, сучасныя аўтамабілі 
і г.д.).

Гэта спаўна зараз адчуваюць жыхары 
цэнтра Гарадка, дзе з крана з гарачай 
вады льецца крыху цёплая вада. Неаб-
ходна эканоміць рэсурсы. Але перш за 
ўсё трэба жыць па сродках і карыстацца 
тымі прыладамі, якія вядуць рэальны 
ўлік цяпла, а не аб’ёму пракачанай вады.  
Толькі ці пойдзе на гэта улада першы раз 
абранага кіраўніка? Тут вялікія сумненні. 
Бо што хацелі, тоен атрымалі...

Л. Аляксандраў.

АбАРоненАя  стАРАсць
Пры наведванні амерыканскіх 

семьяў, шматлікіх сустрэчах у 
вочы пастаянна трапляла адна 
карціна – энергічныя сталыя аме-
рыканцы. І  гэта пры тым, што вы-
хад на пенсію ў ЗША адбываецца 
ў 65 гадоў. Але амерыканскія 
пенсіянеры не толькі энергічныя, 
але і ўпэўненыя ў сваёй будучыні 
людзі. Над імі не вісіць цяжар жа-
брацкай пенсіі, якой ледзь-ледзь 
хапае да чарговай пенсіі пры са-
май ашчаднай эканоміі.

І гэта датычыцца не столькі 
былых бізмесменаў, але і звычай-
ных амерыканцаў, якія працавалі 
настаўнікамі, фармацеўтамі, ў 
культуры, на прадпрыемствах. 
Ўсе яны маюць магчымасць пра-
жываць ва ўласных дамах з усімі 
дабрабытамі і не залежыць ад 
суседзяў. З 20- гадоў мінулага 
стагоддзя будавалася аднапавяр-
ховая Амерыка. З тых часоў аме-
рыканская мара – мець свой дом, 
сваю зямлю – стала рэальнасцю 
для ўсіх працуючых амерыканцаў. 
Амерыканцы і на пенсіі яны маюць 
магчымасць весці годнае жыццё – 

удзельнічаць у грамадскіх справах 
( сярод пенсіянераў валацёрства 
распаўсюджана найбольш шы-
рока), займацца здаровым ладам 
жыцця – наведваць басейны, кор-
ты, клубы, займацца ў шматлікіх 
гуртках па інтарэсах.

Мне давялося пражываць 
у двух семьях амерыканскіх 
пенсіянераў. І ў абодвух се-
мьях было па пяць дзяцей, якія 
з паўнагоддзя пражывалі ўжо 
асобна ад бацькоў.  Нашы гаспа-
дары мелі па 68, 74, 78 гадоў, але 
займаліся плаваннем, тэнісам, 
гольфам. Яны хутка ездзілі на ма-
шынах, часам выпіваючы перад 
гэтым адзін-тры бакалы віна і не 
пужаючыся, што іх за гэта аштра-
фуюць.  Пры яздзе гаспадары былі 
ўважлівы да іншых кіроўцаў, гато-
выя прапусціць наперад любую 
машыну, гаспадар якой спяшаўся.

Накопленых сродкаў за гады 
працы спаўна хапае, каб жыць 
паўнавартасным жыццём. І жывуць 
ім яны доўга. Дзесьці да 80 гадоў 
жывуць у сваіх дамах, а потым, 
калі становіцца цяжка даглядаць 

за газонам, хатняй гаспадаркай – 
кветкамі, палівам, тады прадаюць 
сваю нерухомасць і пераязжаюць 
у кандамінімумы, купляючы там 
кватэру па сваіх магчымасцях. 
Кандамінімумы гэта  звычайна 
трохпавярховыя дамы, дзе ква-
тэры складаюцца з 8-10 комнат: 
гасціныя, кухні, спальні, ванныя. 
У кандамінімумах дагляд газонаў, 
зялёных платоў, агульных месцаў 
пражывання ажыццяўляюць спе-
цыяльныя службы. А ветэраны  
сустракаюцца ў клубах, на кортах, 
у гуртках, басейнах, саунах, дзе 
маюць льготы па абслугоўванню.

Нашы першыя гаспадары Джо-
ан і Рауль пазнаёмілі нас з маці 
Джоан – Розай, якой  было ужо 
88 гадоў,  і з яе мужам Фрэдам 94 
гадоў. Але Роза і Фрэд былі ў курсе 
ўсіх падзей у краіне, кожную няд-
зелю наведвалі царкву, аказвалі 
дабрачынныя ахвяраванні ма-
ламаёмасным грамадзянам. Гэта 
пераважна эмігранты першага па-
калення -- выхадцы з Азіі, Афрыкі, 
Лацінскай Амерыкі.

Амерыканскія пенсіянеры ма-

юць абароненую старасць, бо 
маюць прыватную уласнасць – 
дом, зямлю, а таксама зберажэнні 
– капітал, які ствараюць за гады 
працы. А маючы ўласнасць яны 
заўжды маюць выбар: як жыць, 
дзе жыць, з кім жыць. Жабракі 
прывязаны да аднаго месца, 
а амерыканцы меняюць дамы 
праз 10-15 гадоў. У залежнасці 
ад капітала, ад складу сям’і – калі 
дзеці ідуць у самастойнае жыццё. 
І гэта выбар вольных людзей. Нам 
бы дайсці да такога ладу жыцця, 
калі б нашы пенсіянеры не лічылі 
апошнія рублікі да чарговай 
пенсіі. Але гэта можа быць толькі 
жыццё, дзе прыватная уласнасць 
будзе недатыкальнай, а грамад-
зяне не будуць прыгоннымі пры 
феадале. Такое прыйдзе, калі ў 
грамадстве будзе жаданне так 
жыць, а не кіравацца ідэалогіяй 
чаркі і скваркі.

Л. Гаравы.
(Працяг будзе)

Ацяпленне 
пачалося, але 
цяпла малавата

ДАрогА не Для семінАрАў

Зараз існуе сваеасаблівая «семінарная» 
ідэалогія ўлады, калі да семінараў кідаюцца рэ-
сурсы на навядзенне парадку ля аглядаемых 
аб’ектаў. Так было летам, калі на пачатку вуліцы 
Баграмяна ў дварах зрабілі дзіцячую пляцоўку 
і навялі парадк дабраўрпарадкаваўшы двор.

Але да несемінарных аб’ектаў рукі мясцовых 
уладароў не даходзяь. У такім стане апынула-
ся уліца Вакзальная, што вядзе да чыгунач-
нага вакзалу. На працягу некалькіх дзесяткаў 
метраў ушчэнт разбіты асфальт. І у гэтыя ямы 
трапляе транспарт, які забірае пасажыраў з 
вакзала, які вязе зерне ў нарыхтоўчую канто-
ру.

Ад уладаў можна пачуць, што няма сродкаў 
для асфальтавання гэтых метраў дарогі. 
Але ў яе перш за ўсё няма адказнасці перад 
выбаршчыкамі. Бо кіраўнікі накіроўваюць 
свой позірк уверх, адкуль іх прызначаюць,  
ане на патрэбы выбаршчыкаў ад якіх яны не 
залежаць.

Л. Антонаў.

Актыўныя АмерыкАнцы (прАцяг)

З кожным месяцам пагаршаецца стан 
дарогі, што вядзе да чыгуначнага вакзала 

“Гасцінец” ў Інтэрнэце
Шаноўны чытач! Раней чым з паштовай 

скрыні вы можаце чытаць нашу газету  ў 
Інтэрнэце. Газета размешчана на сайце 
http://haradok.belarda.org/  і яе магчы-
ма спампаваць у раздзеле “Незалежныя 
выданні” на старонцы “Гасцінец”.

вынікі апошняга апытання 
на сайце http://haradok.belarda.org/
як змянілася ваша эканамічнае 
становішча ў гэтым годзе? 
Палепшылася .......................................... 5%
Засталося нязменным ...................... 10%
Пагоршылася ....................................... 38%
Значна пагоршылася ........................ 14%
Гэта не становішча, а здзек ............ 33%

нерэАлізАвАнАя унікАльнАсць
Ніякім чынам не выкарыстоўваецца 

унікальнасць ландшафта Гарадоцкага 
ўзвышша, якое ўключана ў Еўрапейскую 
сетку ключавых батанічных тэрыторый 
кантынента. 

Вылучэнне ключавых батанічных тэры-
торый вялося па еўрапейскіх крытэрах, 
прынятых у 2001 годзе Міжнароднай 
арганізацыяй па ахове раслін «Плане-
та Еўропа». Пры абследаванні аб’ектаў 
улічваліся тры асноўных прыкметы. Так, 
батанікі зважалі на флору, якая з’яўляецца 
рэдкай не толькі ў Беларусі, але і на 
тэрыторыі Еўропы. Таксама ўлічвалася 
спецыфіка экасістэм: увага прыцягвалі 
лясы з рэдкім краявідным складам, пойма-
выя масівы, балоты, сістэмы азёр і малых 
рэк. Трэцім крытэрам было агульная раз-
настайнасць і багацце выглядаў. 

Неабходнасць вылучэння ключавых 
батанічных тэрыторый Еўропы паўстала 
ў 1995 году як усведамленне фармавання 
якасна іншай сістэмы ахоўных прырод-
ных тэрыторый на кантыненце. Вядзецца 
рэалізацыя праектаў па вылучэнні ба-
завых аб’ектаў у Вялікабрытаніі, Грэцыі, 
Чэхіі, Швецыі, Эстоніі, Славеніі, Турцыі. Ва 
Ўсходняй Еўропе першай для рэалізацыі 
пілотнага праекту ў рэгіёне ў 2002 году 
абраная Беларусь. Праект ажыццяўляецца 
Інстытутам эксперыментальнай батанікі 
імя Ў.Ф. Купрэвіча Нацыянальнай акадэміі 
навук у супрацоўніцтве з Міністэрствам 
прыродных рэсурсаў і аховы навакольнага 
асяроддзя пры падтрымцы міжнароднай 
прыродаахоўнай арганізацыі Planеtalife і 
Міжнароднага звяза аховы прыроды. 

Другім этапам праекту стала распрацоўка 
планаў кіравання для пералічаных пры-
родных тэрыторый. 

На Беларусі ў 2004 годзе унікальнымі 
для кантынента прызнаны: заказнік 
«Блакітныя азёры» (Менская вобласць), у 
якім на тэрыторыі 1.500 гектараў знаход-
зяцца 12 азёр са спецыфічным складам 
і блакітным колерам вады, гідралагічны 
заказнік «Ельня» (Віцебская вобласць) 
- адзін з найбуйных у Еўропе балотных 

масіваў, Гарадоцкае ўзвышша (Віцебская 
вобласць) з унікальным ландшафтам, На-
цыянальны парк «Белавежская пушча» 
(Брэсцкая вобласць), у якім захаваліся 
фрагменты некалі шырокіх раўнінных 
шырокалісцевых лясоў з рэліктавымі 
раслінамі, Нацыянальны парк «Прыпяцкі» 
(Гомельская вобласць), дзе сустрака-
юцца ўсе тыпы лясоў і балот, характэр-
ных для Палесся. Таксама ключавымі 
батанічнымі тэрыторыямі сталі Бярэзінскі 
біясферны запаведнік (Віцебская во-
бласць), дзе расце каля 800 выглядаў 
раслін, 250 мохаў і 200 лішайнікаў, Палескі 
дзяржаўны радыёлагічны запаведнік (Го-
мельская вобласць), аснову якога скла-
даюць шырокалісцевыя лясы і поймавыя 
экасістэмы ракі Прыпяці з унікальнымі 
для Беларусі воднымі і прыбярэжнымі 
расліннымі супольнасцямі, заказнік 
«Сопоцкінскі» (Гарадзенская вобласць), 
біялагічная разнастайнасць якога фарма-
валася пад моцным уплывам Атлантыкі, 
вядомая сваёй краявіднай разнастайнас-
цю Налібоцкая пушча (Менская вобласць) 
і Свіслацка-Бярэзінскі масіў векавых 
шырокалісцевых лясоў (Магілёўская во-
бласць), які мяркуецца зрабіць нацыя-
нальным паркам. .

 Сярод вышэй названых тэрыторый асоб-
на вылучаецца наша Гарадоцкае ўзвышша 
з унікальным ландшафтам, сістэмай азёр 
і рэк, вялізных валуноў,  рэдкіх раслін і 
жывёл. Але калі ўлады на іншых тэрыто-
рыях робяць захады па брэндынгу сваіх 
унікальных тэрыторый, то на Гарадоччыне 
пануе маўчанне аб ўнікальнасці нашага 
ўзвышша. Але ж сон разума нараджае пач-
вар.. Нельга паразітаваць на датацыях, не 
робячы захады па ўключэнню ўнікальнага 
ландшафту ў эканоміку раёна. У спячцы 
не паляпшаецца якасць жыцця.  Дзеля 
паляпшэння павінна супраца ўладаў з 
усімі зацікаўленымі бакамі. Незалежныя 
арганізацыі Гарадоччыны да гэтага гато-
вы. А вось як гатова да гэтага прызначаная 
вертыкаль?

Л. Гаравы. 
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ПРЫВАТНЫЯ 
АБВЕСТКI

к упелі Быць? сябра партыі 
БнФ 10-ты раз не 
ўзялі на працу

старшыня Гарадоцкай суполкі 
Партыі бнФ Леанід Аўтухоў чарго-
вы раз паспрабаваў уладкавацца 
на працу па накіраваньні аддзелу 
занятасьці.  10-я па ліку спроба зноў 
аказалася безвыніковай. 

Леанід Аўтухоў распавёў, што 
атрымаў накіраваньне ў Гарадоцкі ляс-
гас, бо там былі вакансіі рознарабочых 
і раскрыжоўшчыкаў лесу. У аддзеле 
кадраў гэта спачатку пацьвердзілі, аднак 
запыталіся: «Ці ня той вы Аўтухоў, які «бэ-
энэфавец». Апазыцыянэр пацьвердзіў, 
што ён ня толькі «бээнэфавец», але й 
старшыня мясцовай партыйнай суполкі.

Пасьля гэтай заявы актывіста 
выклікаў да сябе дырэктар лясгасу, 
паведаміў, што вакансій рознарабочых 
ужо няма, а для працы раскрыжоўшчыка 
неабходнае пасьведчаньне пра адпавед-
ную кваліфікацыю, якога Леанід Аўтухоў 
ня мае.

Актывіст кажа, што 10 разоў цягам 
гэтага году спрабаваў уладкавацца на 
працу толькі афіцыйным шляхам — праз 
Цэнтар занятасьці. Прыкладна столькі 
ж разоў прыходзіў да працадаўцаў сам 
і па пратэкцыі знаёмых. Адмовы звы-
чайна гучалі адразу пасьля таго, як у ім 
пазнавалі вядомага ў раёне апазыцыя-
нэра.

Леанід Аўтухоў страціў працу ў 
сакавіку 2007 году. Ён працаваў апэрата-
рам ачышчальных збудаваньняў у Гарад-
ку, і зь ім не працягнулі кантракт пасьля 
таго, як ён пачаў адкрыта выказваць свае 
палітычныя погляды і браць удзел у апа-
зыцыйных акцыях.

«Радыё свабода». 

Актывісту атрымалася 
ўладкавацца на працу

З сёмай папыткі ўладкаваўся на 
працу грамадскі актывіст Аляксандр 
Жыткевіч, які асуджаны па палітычна 
матываваным прысудзе ў чэрвені 2009 
году. 

Нагадаем, што Аляксандр Жыткевіч 
быў асуджаны быццам за атрыманне не-
законнага ўзнагароджання пад час пра-
цы зубным фельдшарам Бычыхінскай 
амбулаторыі на тры гады абмежавання 
волі і пазбаўлення працы на два гады.

Пасля звальнення з працы Аляк-
сандр ніяк не мог уладкавацца на працу 
пастухом, жывёлаводам у гаспадарках 
раёна, атрымліваючы адну адмову за 
другой. Пасля чацвёртай адмовы ён 

трымаў галадоўку пратэсту супраць 
пераследу і пазбаўлення яго канстыту-
цыйнага права на працу.На яго месца да 
гэтага часу ніхто не прыняты на сталую 
працу.

Але шчэ на працягу амаль трох 
месцаў нідзе не мог трапіць на працу. 
Калі ж Аляксандр звярнуўся са зваро-
там да начальнікага Гарадоцкага РАУС  
аб тым, што не можа атрымаць працу, 
то атрымаў .... вымову. Вымову за тое, 
што не стаў працаваць кіроўцам, бо не 
меў адпаведнай катэгорыі для працы, 
а таксама таму што не пагадзіўся на 
120 тысяч месячнага заробку, які  у два 
разы менш афіцыйнага мінімальнага за-

робку.
Атрымаўшы адну вымову праз два 

тыдні Жыткевіч атрымаў шчэ вымову, 
бо шукаў працу ў Гарадку, а міліцыянты 
не знайшлі яго ў гэты час на кватэры.

Толькі праз тыдзень Аляксандра 
ўзялі рабочым у Гарадоцкі лясгас, дзе 
ён мае двухмесячны выпрабавальны 
тэрмін. Адначасова з гэтым былы мала-
ды спецыяліст шукае магчымасць пра-
даць рэчы – мікрахвалёўку, тумбу пад 
тэлевізар, каб расплаціцца са штрафамі 
і зыскамі, якія на ім вісяць па рашэнню 
суда і санстанцыі, а таксама пагасіць 
крэдыт.

Л. Антонаў.

медыкі 
прыбіраюць... 
дарогу

Зранку 12 кастрычніка каля 
30 работнікаў Гарадоцкай 
райбальніцы шчыравалі  на вул. 
Камсамольскай. 

Па вуліцы Камсамольскай ля 
райбальніцы вядзецца будаўніцтва 
шматкватэрных дамоў і гандлёвага 
цэнтра.  Пры дастаўцы будматэрыялаў 
аўтамашыны забруджваюць ас-
фальт па вуліцы Камсамольскай. І 
забруджванне дарогі псуе малюнак 
пад’езду да райбальніцы.

Звычайна дарогі мусяць 
прыводзіць у належны стан або 
дарожнікі, або камунальнікі. У Гарад-
ку дзеля гэтага выкарыстоўваюць 
бясплатную сілу – работнікаў 
райбальніцы. І гэта пры тым, што ў іх 
няма ніякай спецформы для працы 
на дарогах. Проста кіраўніцтва выра-
шыла зрабіць працу рукамі прыгон-
ных работнікаў, якіх не бароніць ніякі 
прафсаюз. І таму маладыя медыкі ў 
модных ботах на высокіх абцасах з 
мётламі і лапатамі ў руках бясплатна 
ў халодны ветраны восеньскі дзень 
шчыравалі за камунальнікаў.

Уявіць такі малюнак ў іншых 
еўрапейскіх краінах – не рэальна. Але 
рэальна на Беларусі, дзе дзейнічае 
прыгонная кантрактная сістэма і 
няма рэальных прафсаюзаў.

Л. Антонаў. 

У Гарадку працягваецца 
збор сродкаў на будаўніцтва 
купелі ля крыніцы, што па вул. 
К. Маркса. 

Амаль поўная адсутнасць у 
райцэнтры знакамітых месцаў 
падштурхнула гаспадарнікаў 
да рэалізацыі ідэі стварэн-
ня купелі ля крыніцы па вул. 
К.Маркса. Ідэя прыйшла ў Га-
радок з Лагойску, дзе каля 
крыніцы зроблена купель – 
драўляная пабудова, у якой 
жадаючыя могуць акунуцца 
ў крынічную ваду і аднавіць 
свае сілы. Наяўнасць крыніцы 
неабходная умова  пабудовы 
купелі, але таксама неабход-
ны і рэсурсы. Калі ў краіне іх 
выдаткоўваюць без незалеж-
нага кантролю на лядовыя 

палацы, аграгарадкі, дажынкі 
і г.д., то на карысную спра-
ву – стварэнне  мясцовай 
славутасці сродкі вырашылі 
збіраць у «дабраахвотным» 
парадку з арганізацый і 
прадпрымальнікаў.

Пакуль сабрана шчэ не-
дастаткова сродкаў для 
будаўніцтва мясцовай 
сллавутасці, але шчэ ёсць 
спадзяванне, што некалькі 
мільёнаў рублёў мясцовае 
кіраўніцтва збярэ хутка і ўжо 
ў наступным годзе  турысты 
здолеюць наведаць гарадоц-
кую купель. Пакуль жа работа 
па пабудове купелі толькі рас-
пачата. Але ужо і зараз ураж-
вае засмечанасць зямлі вакол 
крыніцы: бутэлькамі, пластма-

сай, адходамі. Не здарма ка-
жуць: чыста не там дзе прыбя-
раюць, а там дзе не смецяць. 
Тут ужо і ўладу трэ прымяніць 
да забраджвальнікаў асярод-

дзя. Асабліва ў Год роднай 
зямлі.

Л. Антонаў.
На здымку: Крынічная вада 

палівае смецце.

Прадаецца
Мікрахвалёўка “Самсунг”, 

тумба пад тэлевізар. Танна. 
+375259335384

“Опель Кадзет”, 1986 г., 1,3 
бензін, на запчасткі, рамонт 
рухавіка Т. +375296723842(Вэл), 
+375298147766 (МТС)

Пшаніца з дастаўкай. Званіць 
пасля 18 г. 43840, МТС 8936857

Паяс для пахудання Санта 
Вэлт. +375336123241

Сруб бані 3х4 з вынасам на 2 м, 
дошкі 44247

Дом па вул. Палявая 20 40641, 
маб 2173145

Рознае
Куплю дом альбо 3-х, 4-х пака-

ёвую кватэру не менш 75 кв.м. 
тэл. 44028 

Сдам 1,5 кватэру для 2-х чала-
век. 8940960

Сям’я здыме дом на доўгі 
тэрмін. Аплата гарантуецца  
+375295145981

Кантрольныя работы па 
вышэйшай матэхматы-
цы, інфарматыцы, тэорыі 
верагоднасці +375333060224

Зняць дом, кватэру для 2-х ча-
лавек +375298128134

Отсутствие границы с Россией позволяет ее гражданам спокойно при-
езжать, для преступлений в Беларусь. На протяжении одних суток в Го-
родокском районе преступления совершили граждане России. 

ГАстРоЛЁРЫ 
совеРШАЮт 
ПРестУПЛенИя

Сначала житель 
Усвят хотел вывез-
ти незаконно почти 
20 тонн металлоло-
ма, а потом житель 
руднянского района  
Смоленщины грабил 
магазин в д. Вировля.

7 октября в 20 ча-
сов сотрудниками Го-
родокского РОВД на 
автодороге Городок-
Озерки возле дер. 
Вирок задержана 
автомашина «ЗиЛ-
131» под управлени-
ем неработающего, 
1967 года рождения, 
прож. РФ, Псковская 
область, Усвятский 
район, дер. Шершни, 
который перевоз-
ил 19,5 тонны лома 
черного металла на 
сумму 3,8 млн. рублей без сопроводи-
тельных документов. 8 октября состав-
лен административный протокол по ст. 
12.29 КоАП РБ.

В ночь на 8 октя-
бря неустановленный 
преступник, взломав 
дверные запоры, 
проник в магазин №  
РайПО, расположен-
ный в дер. Вировля, 
Городокского района 
и совершил кражу 
продуктов питания, 
сигарет, 2-х микро-
волновых печей, 3-х 
телевизоров «Витязь», 
посуды, электротех-
ники, DVD-плеера и 
парфюмерии. Ущерб 
6,5 млн. рублей. Уста-
новлено, что престу-
пление совершили 
неработающие, 1978 
года рождения, прож. 
РФ, Смоленская об-
ласть, Руднянский 
район, дер. Берези-

но, и 1984 года рождения, прож. гор. Ви-
тебск. Возбуждено уголовное дело по ст. 
205 ч. 2 УК.

По информации сайта Витебского УВД. 
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кто кого 
кинул?

меняем союз с россией 
нА Билет в ес?
впервые за много лет на вопрос: «Если 

бы пришлось выбирать между объеди-
нением с Россией и вступлением в Ев-

ропейский Союз, что бы Вы выбрали?» — ко-
личество белорусов, которые предпочли ЕС, 
оказалось больше, чем тех, кто склоняется к 
интеграции с РФ.

В сентябре независимые социологи из НИ-
СЭПИ провели очередной общенациональ-
ный опрос. Вот уже много лет в их анкетах 
неизменно присутствует вопрос: «Если бы 
пришлось выбирать между объединением с 
Россией и вступлением в Европейский Союз, 
что бы Вы выбрали?» До сих пор неизменно 
побеждали сторонники интеграции с РФ. Но 
нынешней осенью ситуация изменилась: ко-
личество выбравших ЕС (42.7%) превысило 
количество выбравших Россию (38.3%).

На прямой вопрос: «Если бы сейчас в Бе-
ларуси проводился референдум с вопросом, 
вступать ли Беларуси в Европейский Союз, 
каким был бы Ваш выбор?» «за» высказались 
44.1%, а «против» – 32.8%. А на вопрос: «Если 

бы сегодня проходил референдум об объеди-
нении Беларуси и России, как бы Вы проголо-
совали?» «за» высказались 39.1%, а «против» 
– 40.6%.

Смену вектора можно объяснить многими 
причинами. Явно не последнюю роль в этом 
играет то, что финансовый кризис сильно уда-
рил по России и серьезно подорвал веру в ее 
экономическое могущество. Явно сказались 
«газовые», «молочные» и прочие войны, ре-
гулярно происходящие в отношениях между 
союзниками. Никак не способствуют росту 
популярности России и откровения о том, что 
приказ об отключении подачи газа в Беларусь 
давал лично Владимир Путин.

При этом нельзя сказать, что в белорусском 
обществе расцвели антироссийские настрое-
ния. Свыше 71% опрошенных относятся к 
восточной соседке «очень» или «в основном 
хорошо». Просто рыба ищет, где глубже, а че-
ловек – где лучше.

http://www.gazetaby.com

А. Лукашенко любит 
встречаться с российскими 
журналистами, особенно 
приехавшими из провин-
ции. Он посвятил им три 
с половиной часа вместо 
двух, отвечая на вопро-
сы. Это больше, чем игре 
в хоккей. Чувствуется, что 
с ними он отводит душу. 
Ибо они им восхищаются, 
бесконечно хвалят, востор-
гаются белорусскими по-
рядками, не задают острых 
вопросов, скорее играя в 
поддавки.

И как только журналист 
«Газеты» разрушил идил-
лию, настойчиво стал за-
давать острый вопрос, 
дескать, когда конкретно 
Беларусь признает незави-
симость Южной Осетии и 
Абхазии, А. Лукашенко «по-
плыл», уклонялся явно неу-
клюже и тут же перешел в 
атаку на само издание и его 
представителя.

Седьмой год подряд 
белорусский президент 
отвечает на вопросы рос-
сийских журналистов, спе-
циально привезенных в 
Беларусь для экскурсии по 
«потемкинским деревням». 
От бесконечного повтора 
одних и тех же дежурных 
штампов остается впечат-
ление какой-то донельзя 
заезженной пластинки, 
которую эксплуатируют с 
огромным превышением 
срока годности.

В очередной раз мы 
услышали, какую замеча-
тельную модель построил 
А. Лукашенко в Беларуси 
на фоне загнивающей, де-
градирующей, полностью 
коррумпированной Рос-
сии. В РФ государство не 
вмешивается в экономику, 
там много посредников, 
поэтому цены высокие, а в 
Беларуси, где государство 
контролирует экономиче-
ские процессы, цены низ-
кие. В России для преодо-
ления кризиса государство 
из бюджета субсидирует 
олигархов, а в Беларуси 
социально ориентирован-
ное государство помогает 
народу. В России сельское 
хозяйство развалено, де-
ревни обезлюдели, а в 
Беларуси село процвета-
ет и в реформированных 
хозяйствах некуда девать 
рабочие руки. В России с 
коррупцией не ведут борь-
бу, а в Беларуси главным 
борцом с этим злом являет-
ся президент. И так далее. 
Главный вывод: если бы у 
нас была хоть доля тех бо-
гатств, которыми обладает 
Россия, Беларусь давно бы 
стала процветающим госу-
дарством.

И еще один стандартный, 
много раз проговоренный 
тезис: президент Беларуси 
всей душой за объедине-
ние с Россией, за самую 
тесную интеграцию и даже 
за создание союза славян-
ских народов. Но на пути 
к этой светлой и благород-
ной цели встал коварный и 
безответственный Кремль. 
Российское руководство 
не только всячески тор-

мозит объединительный 
процесс братских народов, 
но и строит всевозможные 
козни и пакости чистому и 
непорочному славянско-
му витязю. Россия вышла 
из всех договоров, подпи-
санных с Беларусью, она 
«иезуитскими методами» 
запрещает белорусскому 
экономическому проник-
новению на свою террито-
рию, травит А. Лукашенко 
с помощью СМИ, называет 
врагом.

Но было и нечто новое. 
Прежде всего, нынешняя 
встреча с российскими 
журналистами происходи-
ла в период интенсивного 
диалога Беларуси с Евро-
пой, что вызывает болез-
ненную реакцию в Москве.

Поэтому, видимо не слу-
чайно, пресс-конференция 
была приурочена к окон-
чанию самых крупных 
в истории белорусско-
российских военных уче-
ний. А. Лукашенко подчер-
кнуто и акцентированно 
остановился на них в бе-
седе с журналистами, как 
обычно, придавая нужно-
му ему событию гипертро-
фированные масштабы. 
«Такие учения Россия не 
способна проводить сама», 
— уверен он. Военные 
маневры стали козырной 
картой в игре президен-
та Беларуси с российской 
элитой, главным доказа-
тельством союзнической 
верности, индульгенци-
ей, откупающей сразу все 
прежние грехи. Соблазн 
одним платежом оплатить 
все просроченные векселя 
вполне понятен. И осново-
полагающий итог: «Только 
идиот после этого может 
сказать, что Лукашенко по-
вернул на Запад, еще куда-
то там повернул и так да-
лее, и кинул Россию».

Давно известно, что рос-
сийские военные — глав-
ные лоббисты А. Лукашенко 
в кремлевских коридорах. 
И президент Беларуси при-
лагает огромные усилия, 
чтобы завоевать их под-
держку. Прошедшие уче-
ния — наглядное тому под-
тверждение.

И на этом фоне просто 
изумительно выглядит при-
знание А. Лукашенко, что 
он поручил КГБ следить за 
российскими генералами 
и офицерами в ходе воен-
ных учений. Т.е. офицер-
ский корпус РФ, вступив 
на территорию союзников, 
оказался под плотным кол-
паком белорусских спец-
служб. Как и положено в 
духе братства по оружию.

А. Лукашенко нашел из-
ящный ход, чтобы оправ-
даться в том, что до сих 
пор не признана независи-
мость Южной Осетии и Аб-
хазии. Оказывается, в этом 
виновата… сама Россия. 
По версии белорусского 
лидера, он уже собирался 
их признать, но тут вмеша-
лись российские СМИ, вы-
полняющие заказ Кремля. 
Зловредные медиа сильно 
«наехали» на А. Лукашенко, 

стали утверждать, будто он 
требует денег за это реше-
ние. Президент обиделся и 
вот результат.

Год назад версия была 
иная. Тогда Александр Гри-
горьевич уверял, что ни-
чего не может сам сделать 
без согласия парламента.

И еще любопытный мо-
мент. Впервые была пред-
принята такая открытая и 
массированная атака на 
В. Путина. Наконец най-
ден козел отпущения, 
злой демон, главный враг 
братской дружбы славян-
ских народов. В. Путин — 
противник проведения 
белорусско-российских 
военных учений, разруши-
тель договора о Союзном 
государстве. Именно он не 
хотел предоставить воз-
можность Беларуси экс-
плуатировать газовые и 
нефтяные месторождения, 
приказал отключить газ 
для нашей страны.

Концепция плохого 
В. Путина и хорошего Д. 
Медведева, элементарная 
«разводка», стремление 
столкнуть лбами двух рос-
сийских лидеров имеет 
смысл при одном условии. 
Если премьер В. Путин 
теряет власть и не пре-
тендует больше на долж-
ность президента. Пока 
никаких предпосылок для 
этого вроде бы нет. Или у 
А. Лукашенко есть какая-то 
достоверная и конфиден-
циальная информация на 
этот счет. Или это азартная 
игра ва-банк, понимание 
того, что терять больше 
нечего, ибо отношения с 
российским премьером ис-
порчены окончательно и 
бесповоротно.

Но конечно, российскую 
и белорусскую публику 
больше всего восхитил 
сюжет о знаменитой бело-
русской доярке. Она стала 
легендарной, культовой 
фигурой в белорусском 
пропагандистском эпосе. 
Ее зарплата стала главным 
показателем роста уровня 
благосостояния белорус-
ских трудящихся. В 2006 
году зарплата доярки была 
$ 600, потом выросла до 
$ 700— 800, и вот теперь 
в момент кризиса под-
нялась до $ 1000. Думаю, 
после таких выступлений 
президента профессия до-
ярки станет самой востре-
бованной и популярной в 
Беларуси. Лет 30—40 назад 
дети у нас мечтали быть 
космонавтами. Какими 
наивными они были и даже 
представить не могли, что 
в сильной и процветаю-
щей Беларуси доить коров 
станет гораздо выгодней и 
романтичней, чем летать в 
космос. Не удивлюсь, если 
после новых заявлений 
президента на эту тему в 
Беларуси конкурс в вузы 
упадет, а конкурс на заня-
тие вакантной должности 
доярки резко возрастет.

валерий Карбалевич.

риск опоздать навсегда
Не совсем благополучное 

(мягко говоря) состояние, 
в котором пребывает ныне 
белорусская экономика, за-
ставляет высокопоставлен-
ных чиновников все чаще 
выступать перед обще-
ственностью с успокаиваю-
щими заявлениями. 
Очередной сеанс 
а н ти к р и з и с н о й 
психотерапии 2 
октября провел 
первый вице-
премьер Влади-
мир Семашко.

Как следует 
из его слов, на 
основании пред-
варительных дан-
ных за 9 месяцев 
текущего года 
можно говорить, 
что «наметился 
маленький плюс 
в работе про-
мыш леннос ти» . 
Приостановилось 

падение производства, и по 
итогам января - сентября 
его индекс должен соста-
вить 95,6-95,7% к уровню 9 
месяцев прошлого года. В 
январе - августе он был на 
уровне 95,4%.

В. Семашко вынужден был 

признать, что на ряде валоо-
бразующих предприятий, 
таких как МТЗ, БелАЗ, МАЗ, 
«еще есть проблемы», од-
нако в целом по народному 
хозяйству проявились поло-
жительные тенденции. Так, 
отношение величины ВВП к 

соответствующему 
п р о ш л о год н е му 
показателю соста-
вило 99,7-99,8% 
против 99,5% за 8 
месяцев.

Между тем более 
детальное знаком-
ство с реальной 
ситуацией на флаг-
манах отечествен-
ной индустрии и, 
в частности, на 
предприятиях ав-
томобилестроения 
позволяет гово-
рить о немотиви-
рованности опти-
мизма первого 
вице-премьера.

монополизм государства в сфере ЖкХ – 
не лучшее решение 
для экономики страны

На сегодняшний день, как сообщила 
«Салiдарнасцi» начальник управления 
экономики Минжилкомхоза Елена Ду-
динская, население страны оплачивает 
всего треть – приблизительно 29,8% 
стоимости услуг ЖКХ. 

По словам министра финансов Ан-
дрея Харковца, когда изменятся тарифы 
для населения и в каких объемах, пока 
рано говорить, тем более что не исчер-
паны резервы системы ЖКХ для сниже-
ния своих затрат. Полезны дискуссии о 
том, что монополизм государственных 
организаций в этой сфере — не лучшее 
решение для экономики страны, для на-
селения, передает «БЕЛТА».

«Думаю, нам следует ожидать но-

визны от Министерства жилищно-
коммунального хозяйства, местных 
органов власти в части создания альтер-
нативных государственным организа-
ций ЖКХ. Тогда бы пошла конкурентная 
борьба за бюджетные ресурсы, которые 
мы выделяем для этой сферы, тогда, мо-
жет быть, и не нужно было бы говорить 
о повышении тарифов для населения», 
— отметил Андрей Харковец.

Министр считает, что, к сожалению, 
«в этой сфере мы проигрываем, мед-
ленно создаем те механизмы, которые 
бы позволяли экономическим методом 
снижать затраты в этой сфере и соответ-
ственно не обращаться к повышению 
тарифов для населения».

Доярка — она в сезон получает 
до 1000 долларов.

Из выступления А. Лукашенко на 
пресс-конференции 02.10. 2009 г.

Игнорирование властью принципов рыночной экономики грозит обер-
нуться потерей внешних рынков. 

Министр финансов беларуси Андрей Харковец сообщил, что проект 
бюджета 2010 года предусматривает сокращение доли субсидирова-
ния стоимости услуг ЖКХ. вместе с тем, он отметил, что данная мера, 
возможно, не отразится на тарифах для населения страны, если Мини-
стерство жилищно-коммунального хозяйства предпримет шаги «в ча-
сти создания альтернативных государственным организаций ЖКХ». 
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наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

еўропа саспявае для праплаты
На ёй, нагадаю, будзе вы-

рашацца лёс замарожаных 
візавых санкцый супраць 
беларускага кіраўніцтва. 8 
кастрычніка міністр юстыцыі 
Віктар Галаванаў заявіў, што яго 
ведамства прапрацоўвае пы-
танне аб адмене праславутага 
крымінальнага артыкула 193 1.

Калі верыць міністру, пы-
танне нават дыскутуецца з 
прадстаўнікамі партый і трэця-
га сектара. Вось, маўляў, які ў 
нас шырокі дыялог!

Можна падумаць, што людзі з 
Мінюста пагражаюць «скасуем 
артыкул!», а бітыя перабітыя ай-
чынныя дэмакраты ўпіраюцца 
рогам: не, трэба пакінуць, а то 
жыццё стане прэсным і нуд-
ным!

Нагадаю: гэтая фірмавая 
вынаходка айчыннай 
нарматворчасці, уведзеная 
перад прэзідэнцкімі выбарамі 
2006 года, прадугледжвае 
да двух гадоў турмы за дзей-
насць ад імя незарэгістраванай 
арганізацыі. За гэта, у 
прыватнасці, адседзелі мала-
дыя людзі з групы «Партнёр-
ства», якія збіраліся назіраць 
за выбарамі 2006, лідэр «Мала-
дога фронту» Зміцер Дашкевіч 
(шэрагу яго паплечнікаў «па-
шанцавала»: абышліся вялікімі 
штрафамі). На думку Еўропы, 
артыкул 193 1 абсалютна не 
адпавядае прынцыпу свабоды 
аб’яднанняў.

Апошнія месяцы Мінск 

рэагаваў на заклікі 
гэтай самай Еўропы 
(час, маўляў, зрабіць 
новыя крокі па шля-
ху лібералізацыі і 
ўсё такое) паводле 
прынцыпу «А Вась-
ка слухае ды есць». 
Але да лістападаўскай 
пераэкзаменоўкі (вяс-
ной Брусель толькі 
пралангаваў замарозку 
санкцый) трэба зрабіць 
нейкі жэст.

Па вялікім рахунку 
скандальны артыкул КК 
на сёння і так схаваны 
ў загашнік. Аказалася, 
што ёсць шмат іншых 
прыдатных у сэнсе 
ўтаймавання апазіцыі 
нарматыўных дубінак. 

І не абавязкова — за краты. 
Штраф, шматкроць большы за 
сярэдні заробак беларуса, так-
сама някепска навучае.

Калі ж у дадатак да такой 
вось гуманізацыі барацьбы з 
дысідэнтамі ўлады зробяць 
яшчэ пару саступак, якія не 
пагражаюць асновам сістэмы 
(кшталту: уключаць у паштовыя 
каталогі некалькі маланаклад-
ных незалежных газет), то, як 
мінімум, новая пралангацыя 
замарозкі санкцый (во якія 
дыпламатычныя выкрутасы 
выкарыстоўвае Брусель!) у ту-
тэйшага начальства ў кішэні.

Мроіцца, канечне, поўнае 
скасаванне, але ёсць у ЕС пара 

тройка «шкодных» дзеячаў 
кшталту галандскага міністра 
замежных спраў Ферхагена, 
якія лічаць, што «апошнюю 
дыктатуру Еўропы» гладзіць па 
галоўцы няма чаго. Рада ж ЕС 
вырашае справы кансенсусам. 
Так што, мабыць, сыдуцца на 
кампрамісе, падвесяць пытан-
не яшчэ на нейкі тэрмін.

Увогуле ж у ЕС пераваж-
вае прагматычны падыход 
да адносінаў з Лукашэнкам. 
Брусель напэўна ацэніць, на-
прыклад, тое, што беларускі 
кіраўнік зноў адваяваў сябе 
прастору для манеўра ў 
павіслай справе аб прызнанні 
Абхазіі і Паўночнай Асеціі.

Эскапады Лукашэнкі на 
адрас Масквы (і найперш 

Пуціна персанальна) 
на прэс канферэнцыі 
2 кастрычніка нека-
торыя аглядальнікі 
палічылі зрывам, 
н е к а н т р а л я в а ы м 
выкідам эмоцый. Але 
як сказаць! Лепшая 
абарона — напад. 
У выніку пасол Расіі 
Сурыкаў быў вымуша-
ны, апраўдваючы сваё 
начальства, публічна 
заявіць, што Масква ў 
пытанні аб каўказскіх 
рэспубліках Мінску 
рукі не выкручвае. Ну 
а калі так, то — якія 
прэтэнзіі, хлопцы, што 
мы ў парадак дня во-
сеньскай сесіі Палаты 

гэтае пытанне не ўключылі? Ну 
павывучаем яшчэ, хутка толькі 
коткі нараджаюцца.

Канечне, Масква адгулялася, 
адмовіўшыся вуснамі Кудрына 
выдаваць 500 мільёнаў даляраў 
крэдыту. Ды і кіраўнік «Газпро-
ма» заявіў, што патуранняў у 
сэнсе цаны на газ у 2010 годзе 
не будзе.

Эмацыйныя каментатары 
сталі прадказваць газавую вай-
ну. Тыя ж эксперты, што раз-
важаюць больш рацыяналь-
на, мяркуюць: Масква ў такім 
абвастрэнні не зацікаўлена. 
Па першае, наспявае канфлікт 
з перадвыбарнай Украінай, 
а на два фронты ваяваць — 
неразважліва. Па другое, Расія 

абвесціла з новага года мытны 
саюз з Беларуссю і Казахста-
нам, і тапіць гэты праект сваімі 
ж рукамі — недарэчна.

Так што перамовы па газе 
маюць шансы закончыцца 
прымальным для беларускага 
ўрада кампрамісам. Ну а што 
да крэдытаў, то на Расіі свет 
клінам не сышоўся. МВФ амаль 
саспеў да адкрыцця новай лініі 
для Беларусі, калі скончыцца 
тэрмін цяперашняга стэнд бая.

І самая свежая навіна: ску-
паваты Брусель, калі верыць 
беларускім чыноўнікам, таксама 
саспявае для макрафінансавай 
дапамогі Беларусі.

Нагадаю: «макра », паводле 
Бракгаўза ды Эфрона, «часціца, 
якая прыстаўляецца да слоў 
для пазначэння істотнай 
велічыні». Намеснік міністра за-
межных спраў Сяргей Алейнік 
паведаміў 8 кастрычніка, што 
гаворка ідзе аб сотнях мільёнаў 
еўра.

Глядзіш, акурат шуканыя 
паўмільярда і абламаюцца. 
Прычым, магчыма, яшчэ сёлета. 
Што вельмі актуальна для бе-
ларускага ўрада, які дзейнічае 
ў крызісным форс мажоры 
пад немудрагелістым дэвізам 
Хлапчыша Кібальчыша: нам 
бы толькі дзень прастаяць ды 
ноч пратрымацца! Вось толькі, 
адрозна ад гайдараўскай казкі, 
дапамагаюць якраз «праклятыя 
буржуіны».

Аляксандр Класкоўскі.

Полное возмещение ущерба было 
единственным условием, при выполне-
нии которого Евгений Шигалов мог рас-
считывать на освобождение от уголов-
ной ответственности. 

Напомним, Шигалов был задержан в 
Минске 5 апреля 2008 года, через два дня 
его арестовали, а 15 апреля — предъя-
вили обвинение в совершении престу-
плений по статье 16 часть 4 Уголовного 
кодекса (соучастие в преступлении) и 
статье 424 часть 3 (злоупотребление вла-
стью или служебными полномочиями). 
Вместе с Шигаловым были задержаны 
его заместитель и государственный чи-
новник, который занимается вопроса-
ми выделения земельных участков под 
строительство. Шигалов был помещен в 
СИЗО № 1. 

26 июня прошлого года Шигалова 
освободили из-под стражи под залог в 10 
млрд. рублей. Бизнесмен отправился на 
консультацию к английским докторам, а 
вернувшись в Беларусь, получил удосто-
верение инвалида второй нетрудовой 
группы.

Все это время расследование дела 
Шигалова продолжалось. Было установ-
лено, что с 1998 по 2003 годы Торговому 
дому «Ждановичи» было выделено бо-
лее 40 гектаров земли на территории, 

прилегающей к государственному эко-
логическому заказнику «Лебяжий», в том 
числе более 30 гектаров — для строи-
тельства парка отдыха «Нескучный сад», 
аквапарка, гостиничного комплекса. Од-
нако ООО «Торговый дом «Ждановичи» 
на этих землях были созданы и шесть лет 
функционировали оптовый и розничный 
рынки, автостоянки, авторынок и т.д. 
Строительство и ввод эксплуатацию этих 
объектов выполнялись без необходимой 
документации, без соблюдения требова-
ний охраны окружающей среды. Кроме 
того, размещение данных объектов в 
этом районе города не соответствовало 
Генеральному плану развития Минска. 

Строительство же предусмотренных 
объектов — парка отдыха, аквапарка, 
гостиничного комплекса — даже не на-
чиналось. 

Шигалову также вменялся вину само-
вольный захват примерно 13 га земли 
в районе заказника «Лебяжий», где был 
уничтожен плодородный слой почвы, 
вырублена древесно-кустарниковая рас-
тительность, произведена вертикальная 
планировка территории с подсыпкой 
песчано-гравийной смеси и асфальто-
вой крошки, засыпаны гидрологические 
каналы. Согласно оценкам специалистов 
Министерства природных ресурсов и 

охраны окружающей среды, ущерб толь-
ко от загрязнения земель исчисляется 
«крупным размером», не говоря уже о 
нецелевом использовании земель. 

Еще в середине январе этого года тог-
дашний глава МВД Владимир Наумов 
рассказал, что Шигалов сам обратился к 
президенту с предложением возместить 
ущерб, что позволило бы применить к 
нему статью 88 Уголовного кодекса (осво-
бождение от уголовной ответственности 
в связи с добровольным возмещением 
причиненного ущерба). По словам Нау-
мова, МВД эту инициативу поддержало. 

1 октября стало известно, что президен-
том Беларуси подписан указ об освобож-
дении Шигалова и еще двоих фигурантов 
дела от уголовной ответственности с 
условием возмещения ущерба. 

85 млрд. рублей — сумма, судя по все-
му, значительная даже для такого бизнес-
мена, как Шигалов. Однако деньги были 
найдены. Вероятно, Шигалову пришлось 
обращаться за помощью к своим зна-
комым из бизнес-среды, так как личных 
средств такого порядка у Шигалова, по-
видимому, не было. Об этом можно су-
дить по заявлениям из ближайшего окру-
жения бизнесмена. В частности, 10 млрд. 
рублей под залог и 1,3 млрд. рублей на 
покрытие первичного ущерба были взя-

ты в виде кредита под залог имущества 
ТД «Ждановичи» в ВТБ-Банке. 

Кстати, происхождение денег, выпла-
ченных в качестве компенсации ущерба, 
государство фактически не интересует. 
«В условиях либерализации экономики 
предусматриваем и то, что мы в какой-то 
мере, если было совершено не тяжкое 
экономическое преступление, и оно не 
является коррупционным, не будем силь-
но вникать в эти деньги», — говорил тот 
же Владимир Наумов на одной из пресс-
конференций в марте этого года. 

Еще один любопытный момент. Рассчи-
тывать на применение статьи 88 УК мо-
гут далеко не все желающие возместить 
государству ущерб. Инициативы под-
следственных и правоохранительных 
органов может оказаться недостаточно, 
так как решение в конечном итоге всегда 
принимает президент. 

Кстати, часть из 85 млрд. рублей, за-
плаченных Шигановым за свою свободу, 
пойдут на строительство очередного ле-
дового дворца — «Чижовка-Арены». На 
этот объект строители должны прийти 
еще до конца текущего года, а к середине 
2011 года арена уже должна быть готова.

Дмитрий сеРГеЙЧИК.

ШигАлов рАссчитАлся - моЖно строить!
евгений Шигалов — генеральный директор торгового дома «Ждановичи» — полностью возместил государству причиненный ущерб. сумма ущерба была не-
маленькой — более 85 млрд. рублей. на сегодняшний день это около 31 млн. долларов, до девальвации же было и еще больше — более 38,5 млн. долларов. 

Здаецца, Мінск пачынае слаць саломку да лістападаўскай Рады ЕС.


